
 

Referat skolebestyrelsesmøde 23. maj 2024, kl. 19.00 – 21.00. 

Fraværende m/afbud: Christian Hougaard, Richard Janz Gommesen 
Fraværende: 

1. Orientering fra elevråd. 
Bilag. 

2. Orientering fra medarbejdere. 
SB-medlemmer opfordres til at omtale de nye ordensregler på kommende forældremøder, de 
ligger også på skolens hjemmeside. 

3. Orientering fra ledelsen. 
Bilag. 

4. Tema: Skærme i skolen. 
Der er lige nu usikkerhed om, hvilke systemer (Chromebook-sagen”), der vil blive tilladt 
fremover i henhold til lovgivning. Dette har konsekvenser for, hvordan iPads og Chrome-
books fremover kan og skal bruges og om en del skal udskiftes – med økonomiske konse-
kvenser til følge. Der er overvejelser i forhold til, om portaler og skærm skal bruges mindre 
af pædagogiske grunde. I så fald vil der være større behov for analoge materialer. Realistisk 
set vil det være svært at undvære Chromebooks til elever i overbygningen bl.a. pga. afgangs-
prøver. Der kan være skærmfri timer eller dage. Der er en del dilemmaer, der er brug for at 
drøfte nøjere. Sættes på som punkt på næste møde. 

5. Skolemad vs. Besparelser. 

Skolemad: Der har været en grundig drøftelse af de forskellige perspektiver.  
Skolebestyrelsen har på baggrund af et år med forskellige prøvemadsordninger truffet be-
slutning om hvorvidt der fremadrettet skal være en skolemadsordning på Samsø Skole. Helt 
grundlæggende går skolebestyrelsen ind for skolemad!  Der er mange positive elementer og 
uforløste potentialer ved en skolemadsordning. Forudsætningerne for en sådan ordning er 
dog ikke ligegyldige. 
 
Vi er blevet meget klogere på hvad der virker, og hvad der ikke virker i forhold til de oven-
nævnte forsøgsordninger. Fordi hverken Samsø Skole eller Sambiosen har reelle kantinefa-
ciliteter, er det blevet tydeligt, at det blandt andet er de fysiske rammer der er begrænsende 
for at rumme en skolemadsordning, der kan fungere for alle eleverne. En skolemadsordning 
vil derfor kun være mulig for 4. til 9. klasse. 
 
Da skolebestyrelsen oprindeligt gav tilsagn om at gå videre med en prøvemadsordning, var 
det en vigtig præmis, at alle skulle kunne være med. Men på trods af alle forsøgene med at 
spise forskellige steder på skolen og i Sambiosen, er det ikke lykkedes at finde en model for 
alle, der harmonerer med den daglige drift af Samsø Skole. 



 

Det var en anden væsentlig præmis for skolebestyrelsens tilsagn, at en skolemadsordning 
ikke skulle være afhængig af at skolens, elever og personale hjalp til med at servere maden 
eller rydde op efterfølgende, og dermed få betydning for skolens drift. Skolens primære op-
gave er fokus på elevernes læring. 
 
En anden kompleksitet ved indførsel af en skolemadsordning er timingen. Samsø Kommune 
står som andre kommuner, og ser ind i en virkelighed hvor besparelser er nødvendige. For 
Samsø Skole betyder det helt ekstraordinært, besparelser i indeværende budgetår, og med 
stor sandsynlighed i de kommende budgetår. I en virkelighed hvor dette element kan få kon-
sekvenser for medarbejderne på Samsø Skole, og dermed for elevernes trivsel og læring, 
sætter det behovet for en skolemadsordning i perspektiv. 
 
I skolens budget har kommunalbestyrelsen tilført midler til en skolemadsordning. Stillet 
overfor potentielt at finde besparelser andre steder i budgettet med den konsekvens, at skulle 
afskedige medarbejdere, er det skolebestyrelsens opgave og ansvar at prioritere primæropga-
ven. 
 
Skolebestyrelsen har på ovenstående baggrund truffet beslutning om, at der i den nuværende 
situation ikke skal være skolemadsordning på Samsø Skole. Vi håber på, at det i fremtiden 
vil være muligt at indføre en ordning, hvis de fysiske og økonomiske rammer kan under-
støtte det. 
 
Beslutningen blev truffet ved afstemning af de 8 stemmeberettigede på mødet, med 7 stem-
mer imod en skolemadsordning og 1 for. 
 
Besparelser: Oplæg til besparelser i indeværende budgetår, som fremsendt fra forvaltningen, 
blev drøftet. Sagen blev bragt til afstemning og det blev enstemmigt vedtaget, at sende sagen 
retur samt at fremsende et høringssvar til Kommunalbestyrelsen. Dette udarbejdes inden hø-
ringsfristen udløber d. 3/6. 

6. Elevernes læring og trivsel (National trivselsrapport). 
Overordnet orientering om resultaterne i trivselsrapporterne.  Der er ikke væsentlige forbed-
ringer i forhold til sidste måling. Ledelsen afholder opfølgende klassekonferencer med de 
enkelte lærerteams mhp. at planlægge indsatser. 

7. Principper. 
Skemaprincip. 
Teksten er godkendt. Form tilrettes. 

8. Budget 2024. 
Bob orienterer. Budgettet følger planen. Det afventes, hvordan der efterfinancieres i forhold 
til de nylige overenskomstmæssige lønstigninger. 

9. Gensidig orientering. 
Arbejdsdag 15. juni. 

10. Punkter til kommende møder. 
− En drøftelse af hvad forældre skal tale med deres børn om, og hvad skolens ansatte skal 

tale med børnene om. Hvad skal og kan vi som skole have holdninger til, og hvad hører 
til i hjemmet. Medarbejderne ønsker at der inden punktet kommer et oplæg. 



 

− Fortsat drøftelse af brug af skærm 
− Videre drøftelse af elevernes læring og trivsel.  

11. Punkter til BU. 

12. Evt. 
− Skolevalg vel gennemført. 
− Næste møde begynder kl. 18.30, Spisning. 

13. Oplæsning af referat. 

Aftalte SB møder for skoleåret 2023/2024: 
Ons. d. 19. juni kl. 18.30 

BU møder i 2024 kl. 17.00 – 19.00: 
Tirs. d. 24. september 

SB medlemmer: 
Bertel Meilvang 
Brian Kjær 
Jamil Ahmad Mamo 
Sine Margit Tikkanen Kappelhøj 
Christian Hougaard 
Susanne Sørensen 
Rikke Købke Ørum 
Karin Birkmand 
Anny Johanne Østergaard Jensen 
Richard Janz Gommesen 
Sofus Emil Ørum Thaysen 

SB suppleanter: 
Mikkel Lund Søeborg 
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